

Mohamed Khider University of Biskra Faculty of Law and Political Science Law Department



handout in module:

International Public Law terminology

Directed to Second-year Master of International Public Law students

Prepared and Compiled By

Dr: lazhar benaissa

University Season: 2023/2024



International Law and Diplomacy

The Third Course

diplomatic law

What is the meaning of diplomatic law?

ما هو معنى القانون الدبلوماسى؟

Diplomatic law is a field of international law concerning the practice of diplomacy, and the rights and obligations of state representatives on the territory of other states. The broad corpus of diplomatic law derives from one of the oldest principles of customary international law, diplomatic immunity, and sovereign immunity. Diplomatic law has been codified by the Vienna Convention on Diplomatic Relations 1961.

القانون الدبلوماسي هو أحد مجالات القانون الدولي المتعلق بممارسة الدبلوماسية وحقوق والتزامات ممثلي الدول على أراضي الدول الأخرى. إن المجموعة الواسعة من القانون الدبلوماسي مستمدة من أحد أقدم مبادئ القانون الدولي العرفي، والحصانة الدبلوماسية، والحصانة السيادية. تم تدوين القانون الدبلوماسي بموجب اتفاقية فيينا للعلاقات الدبلوماسية لعام 1961.

تعریف آخر للقانون الدبلوماسي Another definition of diplomatic law

Diplomatic law is that area of international law that governs permanent and temporary diplomatic missions. A fundamental concept of diplomatic law is that of diplomatic immunity, which derives from state immunity.

القانون الدبلوماسي هو ذلك المجال من القانون الدولي الذي يحكم البعثات الدبلوماسية الدائمة والمؤقتة. أحد المفاهيم الأساسية للقانون الدبلوماسي هو مفهوم الحصانة الدبلوماسية، المشتقة من حصانة الدولة.

العناصر الأساسية للقانون الدبلوماسي

Basic elements of diplomatic law

Key elements of diplomatic law are the immunity of diplomatic staff, the inviolability of the diplomatic mission and its grounds, and the security of diplomatic correspondence and diplomatic bags.

العناصر الأساسية للقانون الدبلوماسي هي حصانة الموظفين الدبلوماسيين، وحرمة البعثة الدبلوماسية والحقائب الدبلوماسية. الدبلوماسية.

أشهر خروقات القانون الدبلوماسي

The Most Famous Breaches of Diplomatic Law

Famous cases involving the breaking of diplomatic laws includes the Iran hostage crisis in 1979, the shooting of a British police woman (Murder of Yvonne Fletcher) from the Libyan Embassy in London in 1984, and the discovery of a former Nigerian Minister in a diplomatic crate at Stansted airport in 1984.

من القضايا الشهيرة التي تنطوي على خرق القوانين الدبلوماسية أزمة الرهائن الإيرانيين عام 1979، وإطلاق النار على شرطية بريطانية (مقتل إيفون فليتشر) من السفارة الليبية في لندن عام 1984، واكتشاف وزير نيجيري سابق في صندوق دبلوماسي. في مطار ستانستيد في عام 1984.

_

^{*} London Stansted Airport is an international airport serving London, England. It is located near Stansted Mountfitchet, Essex, 42 mi northeast of Central London. London Stansted serves over 160 destinations across Europe, Asia and Africa. Stansted is a base for a number of European low-cost carriers.